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Onderwerp: Zand zonder bestemming - het kan ongewenste gevolgen hebben 
 
[U ontvang niet vaak e-mail van . Meer informatie over waarom dit belangrijk 
is, vindt u op https://aka.ms/LearnAboutSenderIdentification] 
 
Geacht gemeenteraadsleden, 
 
Graag deel ik onderstaande ervaring met u om te vragen om een oplossing. 
 
Wij wonen al bijna 20 jaar met veel plezier in Berkel en Rodenrijs. 
De laatste tijd proberen we maatregelen te nemen om ons steentje bij te dragen aan een betere 
waterhuishouding en betere biodiversiteit in onze wijk. 
Zo hebben we een 3000 liter regenton ingegraven om voor onze tuin en toilet beneden regenwater te 
gebruiken in plaats van kraanwater en hebben we het initiatief genomen om buren enthousiast te maken 
om gezamenlijk sedum op onze schuren en uitbouwen te leggen. Uiteindelijk hebben we met 7 adressen 
onze daken vergroend. 
Ook hebben we met de buren naast ons onze houten schutting vervangen door een haag van 
kardinaalsmuts en waren we erg blij met de gratis ‘boom’ (het is nu nog een takje) die we van de 
gemeente kregen. Hij krijgt een plek in onze voortuin als we deze hebben ‘ontstraat’, want zoals de 
gemeente en het hoogheemraadschap promoten: we willen meer groen en minder bestrating in onze 
tuinen voor een betere waterberging en biodiversiteit en meer schaduw in onze wijk. 
En daar lopen we nu tegen een probleem aan: 
Bij het ingraven van de haag en het vervangen van bestrating voor planten vervangen we veel zand door 
aarde. We hebben dus best een lading zand om af te voeren. Vandaag huurden we een aanhanger en 
reden we vol goede moed naar het afvalbrengstation in Bergschenhoek met 15 (amper te tillen) 
puinzakken en 10 emmers vol zand, maar wat bleek?: zand wordt niet geaccepteerd bij het 
afvalbrengstation. De vriendelijke heren daar vonden het ook belachelijk, want grond (aarde) mag je er 
wel wegbrengen, maar ze konden ons niet helpen. 
We belden ter plekke de gemeente en daar werd ook nog overlegd met de projectleider voor het 
tegelwippen project in de gemeente, maar ook die had geen oplossing. 
Onverrichter zaken reden we weer naar huis met ons zand. 
U zult begrijpen dat deze onmogelijkheid ook nog eens tot ongewenste alternatieven gaat leiden die 
allemaal ook door onze gedachten gingen: gewoon maar ergens dumpen, op een bouwplaats of zo? Dan 
maar in de ondergrondse container? Of de gft bak die dan niet meer te tillen is? 
Hoe kan de gemeente verwachten dat wij onze tuinen vergroenen en afval scheiden zonder een 
mogelijkheid om zand weg te brengen? Wat denkt de gemeente dan dat we met het zand doen? 
 
In uw duurzaamheidsvisie ‘Lansingerland duurzaam’ heeft u het over een circulaire economie en 
klimaatadaptatie als ambities. Dan lijkt me het faciliteren van inzameling en vervolgens hergebruik van 
zand dat al aanwezig is in de gemeente in plaats van gebruik van nieuw gewonnen zand ‘laaghangend 
fruit’ zoals ze dat zo mooi zeggen. Daarbij voldoet u ook nog eens aan een behoefte van uw inwoners en 
helpt u hen hun zand te vervangen door aarde en planten. 
 



U zult begrijpen dat wat voor u een kleinigheidje lijkt, voor ons een groot dilemma betekent: hoe meer 
bestrating we uit onze tuin halen des te meer zand we mee in ons haar zitten. 
Kunt u ons helpen een oplossing te vinden? En dan liefst eentje die u structureel aan alle inwoners van 
Lansingerland kunt bieden aangezien wij niet de enigen zullen zijn met dit probleem? 
 
Met vriendelijke groet, 

 
 

 
 




